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 Møteprotokoll 

 
Utval: Fylkeseldrerådet i Hordaland 
Møtestad: Fylkeshuset, Sunnhordland, 4.et. 
Dato: 04.12.2018 
Tidspunkt: 09.30 – 15:15 

 
 

Følgjande faste medlemmer møtte: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Odd Himle Medlem SN-H 
Gunda Falao Sparre Nestleiar LOP 
Monrad Reigstad Medlem PF 
Synnøve Solbakken Medlem FL A/SP/SV 
Inger Sjong Medlem              gjekk kl 12 FL H/FRP/V/MDG 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall 
: 
Namn Funksjon Representerer 
Kåre Ystanes Leiar PF 
Inger M. Lingjerde Medlem PF 

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
 
Namn Møtte for Representerer 
Kari Solberg Inger M. Lingjerde PF 
   

 
Merknader 

 

 
Frå administrasjonen møtte: 
 
Namn Stilling 
Målfrid Vik Sønstabø Kst. dirketør Skyss 
Dianne Kilvær som sekretær 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 65/18 Godkjenning av møteinnkalling   

PS 66/18 Godkjenning av møteprotokoll forrige møte 2018/16480  

PS 67/18 Godkjenning av sakliste   

PS 68/18 Referatsak (meldingar)   

RS 45/18 Svar frå SKYSS - ruteendringar hausten 2018 2018/16480  

RS 46/18 Til orientering: Brev sendt frå Fylkeseldrerådet etter 
møte 08.11.2018 

2018/16480  

RS 47/18 Prolongering av fylkeseldrerådet sine representanter i 
brukerutvalet ved Haraldsplass Diakonale sjukehus 

2018/16480  

RS 48/18 Meldingssak om innhald i møteprotokoll frå 
Fylkessekretariatet 

2018/16480  

PS 69/18 Ymse   

PS 70/18 Uttale til sak om "Handlingsprogram til 2019-2020. 
Kollektivstrategi for Hordaland" 

2018/16480  

PS 71/18 Uttale i sak om "Justering av tilbodsstrukturen 2019/20 
(klassesaka)" 

2018/16480  

PS 72/18 Forslag til uttale i høyring om "Etablering av Nasjonalt 
eldre-, pasient- og brukerutval" 

2018/16480  

PS 73/18 Svar frå Pensjonistforbundet om sak: Nominasjon til 
Brukerutvalet i Helse Fonna 

2018/16480  

PS 74/18 Vestlandskonferansen 2019: Vidare arbeid med 
program 

2018/16480  

PS 75/18 Revisjon av handlingsplanen 2015-2019 2018/16480  

PS 76/18 Første utkast til Årsmelding 2018 2018/16480  

PS 77/18 Eldrerådskonferansen 2019: Valg av hotell 2018/16480  
     
 
 

PS 65/18 Godkjenning av møteinnkalling 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 
Vedtak 
 
Møteinnkallinga vart godkjend utan merknader.  
 

PS 66/18 Godkjenning av møteprotokoll forrige møte 

Forslag til vedtak 
 
Møteprotokollen frå 08.11.2018 vart godkjent utan merknader. 
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Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 
Vedtak 
 
Møteprotokollen frå 08.11.18 vart godkjent utan merknader. 
 

PS 67/18 Godkjenning av sakliste 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 
Vedtak 
 
Sakslista vart godkjend utan merknader.   
 

PS 68/18 Referatsak (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 
RS 45/18 – 48/18 vart refererte. 
 

PS 69/18 Ymse 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 
Orientering 
 
Målfrid Vik Sønstabø, kst. direktør Skyss, orienterte om  

 bilbelte i bussane – plassering av desse 
 Servicelinene i Bergen sentrum – Bergen nord 

 
Fylkeseldrerådet kan kome med ønskjer om fast tid for besøk av Skyss i rådsmøter. 
 
Inger Sjong orienterte frå møte på Grand Hotel Terminus 15.11.18: folkehelsemeldinga. 
Odd Himle orienterte frå samling på Voss 28.-20.11.18: Samarbeid og implementering av «Leve hele 
livet» 
Gunda Sparre orienterte frå  

- Erfaringssamling i Oslo 3.12.18: «Aktivitetstiltak for å motvirke ensomhet og passivitet», på 
bakgrunn av å ha følgt strømmetenesta frå samlinga. 

- Polyfonkonferansen i Bergen 22.11.18: «Musikkterapi og samhandling» 
 
Sekretariat 
Inviterer Fyllingsdalen sykehjem og Fjell kommune på rådsmøte i januar: musikkterapi. 
Kontakte Sogn og Fjordane for fellesmøte 14. mars kl 12-15 
Sende informasjon om dato for Vestlandskonferansen til Rogaland og Sogn&Fjordane 
Sende informasjon om dato for eldrerådskonferansen til kommunane. 
 

PS 70/18 Uttale til sak om "Handlingsprogram til 2019-2020. Kollektivstrategi 
for Hordaland" 

Forslag til vedtak 
 
Fylkeseldrerådet sender ei uttale om saka på e-post til utvalsmedlemmane i fylkesutvalet innan 
06.12.18.   
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Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 

Synnøve Solbakken (FL A/Sp/Sv) sette fram slikt forslag: 
 
 «Tillegg: 
 

Fylkeseldrerådet ønskjer å komma med innspel til: 
 Namn på busshaldeplass og bybanestopp v/Årstadveien.» 

 
 Monrad Reigstad (PF) sette fram slikt forslag: 
 
  «Tillegg: 
 
  PS 111/18 (fylkestinget 11.12.18) Servicelinjene i Bergen 
 

Fylkeseldrerådet ser med undring på at det er politisk vedtatt å ikkje vidareføre 
servicelinjene i Bergen etter juni 2020. 
 
Bergen eldreråd og Fylkeseldrerådet har tidlegare engasjert seg i servicelinjene i 
Bergen og bedne om fleire linjer. Servicelinjene gjer eldre utan eige transportmiddel 
betre mogleik til å klare seg sjølv heime, og det er stadig fleire eldre som bur heime 
lenger. Fylkeseldrerådet meiner dette er ei særs viktig sak som skulle ha vore lagt 
fram for utvalet før vedtak, og vi krev å verte tekne med i den vidare utgreiinga av 
framtidige behov. 

 
PS 141/18 (misa 28.11.18) Organisasjonsforma for Skyss 
 
Fylkeseldrerådet vil be om å verte tekne med, og verte høyrde, i det vidare arbeidet 
med Skyss si organisasjonsform og samarbeidsavtala med Bergen kommune.  
 
Fylkeseldrerådet er særs opptekne av i kva grad ny organisering kan føre til 
konsekvensar for kommunane utanfor Bergen sitt rutetilbod, og spør kvifor dette ikkje 
kunne vente til nye Vestland fylkeskommune er etablert, slik at ein kan sjå ein 
heilskapleg samanheng. 
 
PS 110/18 (misa 17.10.18) Konkurranseutsetjing av rutepakke Bergen sentrum 
og Bergen nord¨ 
 
Fylkeseldrerådet vil krevje å verte tekne med på råd i forkant av utlysing av 
anbodspakke av store rutepakkar som kan få konsekvensar for strukturen av 
rutemønsteret eller noverande ruter i området. 
 
Fylkeseldrerådet er uroa for at konsekvensane kan verte eit dårlegare rutetilbod for 
gjennomgåande ruter på tvers av bydelane i Bergen.»  

 
Røysting 
 
Solbakken sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Reigstad sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkeseldrerådet sender ei uttale om saka på e-post til utvalsmedlemmane i fylkesutvalet innan 

06.12.18 
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2. Fylkeseldrerådet ønskjer å komma med innspel til: 
Namn på busshaldeplass og bybanestopp v/Årstadveien. 
 

3. PS 111/18 (fylkestinget 11.12.18) Servicelinjene i Bergen 
Fylkeseldrerådet ser med undring på at det er politisk vedtatt å ikkje vidareføre servicelinjene i 
Bergen etter juni 2020. 
 
Bergen eldreråd og Fylkeseldrerådet har tidlegare engasjert seg i servicelinjene i Bergen og 
bedne om fleire linjer. Servicelinjene gjer eldre utan eige transportmiddel betre mogleik til å klare 
seg sjølv heime, og det er stadig fleire eldre som bur heime lenger. Fylkeseldrerådet meiner 
dette er ei særs viktig sak som skulle ha vore lagt fram for utvalet før vedtak, og vi krev å verte 
tekne med i den vidare utgreiinga av framtidige behov. 
 

4. PS 141/18 (misa 28.11.18) Organisasjonsforma for Skyss 
Fylkeseldrerådet vil be om å verte tekne med, og verte høyrde, i det vidare arbeidet med Skyss 
si organisasjonsform og samarbeidsavtala med Bergen kommune.  
 
Fylkeseldrerådet er særs opptekne av i kva grad ny organisering kan føre til konsekvensar for 
kommunane utanfor Bergen sitt rutetilbod, og spør kvifor dette ikkje kunne vente til nye Vestland 
fylkeskommune er etablert, slik at ein kan sjå ein heilskapleg samanheng. 
 

5. PS 110/18 (misa 17.10.18) Konkurranseutsetjing av rutepakke Bergen sentrum og Bergen 
nord¨ 
Fylkeseldrerådet vil krevje å verte tekne med på råd i forkant av utlysing av anbodspakke av 
store rutepakkar som kan få konsekvensar for strukturen av rutemønsteret eller noverande ruter i 
området. 
 
Fylkeseldrerådet er uroa for at konsekvensane kan verte eit dårlegare rutetilbod for 
gjennomgåande ruter på tvers av bydelane i Bergen.  

 

PS 71/18 Uttale i sak om "Justering av tilbodsstrukturen 2019/20 (klassesaka)" 

Forslag til vedtak 
 
Fylkeseldrerådet sender ei uttale om saka på e-post til utvalsmedlemmane i fylkesutvalet innan 
06.12.18.   
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 

Gunda Falao Sparre (LOP) sette fram slikt forslag: 
 
  «Oppfordring til medlemmene i fylkesutvalet 
 

Fylkeselderådet viser til sak PS 287/2018 i fylkesutvalets møte den 6/12-2018; 
klassesaka. 
 
Fylkeseldrerådet er opptatt av rekruttering til utdanning i helse- og omsorgssektoren 
og rekruttering til stillingar i denne sektoren, som til dømes personale til lokale 
sjukeheimar og lokale heimetenester. Rådet trur at dette er noko også kommunane i 
fylket er opptatt av.   
 
Som kjent, er det fylkeskommunen som har ansvaret for den teoretiske fagutdanninga 
i helsefaget, mens det er bedriftene som må tilby dei lærlingplassane som er 
naudsynte for at elevane skal få fullført utdanninga si og ta fagbrev.  
 
Men det er eit problem i fagutdanninga at det er mangel på lærlingplassar i mange 
fagområde, noko som er omtalt og tydelig vist i oversikta på side 9 i saksdokumentet.  
I helsearbeidar er det 25 færre lærekontraktar i 2018 enn i 2017, og i 2018 er det 237 
fleire elevar i Vg2 enn det er lærekontraktar.  Helsearbeidar er det fagområdet som 
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har størst sprik mellom elevtal i Vg2 og talet på lærekontraktar.  Fylkeseldrerådet er 
uroa over denne situasjonen.   
 
Fylkeseldrerådet veit at opplæringsavdelinga i samarbeid med fagopplæringa har lagt 
ned mykje arbeid for å skaffa lærlingplassar i yrkesfaga. Men som oversikta i 
saksdokumentet viser, trengst det fleire.   
 
Fylkeseldrerådet oppfordrar kvar enkelt medlem av Fylkesutvalet til sjølv, og saman 
med politikarkolleger, gjerne på tvers av partigrensene, å arbeida aktivt i sine 
heimkommunar for å motivera aktuelle bedrifter til å ta inn lærlingar, og då særleg 
kommunale bedrifter innanfor helse- og omsorgsfeltet.»  

 
 Monrad Reigstad (PF) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Forslaget framlagt i saka sendast kommunane i Hordaland og til helseforetaka Helse 
Bergen, Helse Fonna og Haraldsplass diakonale sykehus.» 

 
Røysting 
 
Sparre sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Reigstad sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Fylkeseldrerådet sender ei uttale om saka på e-post til utvalsmedlemmane i fylkesutvalet innan 

06.12.18.   
 

2. Oppfordring til medlemmene i Fylkesutvalet 
 
Fylkeselderådet viser til sak PS 287/2018 i fylkesutvalets møte den 6/12-2018; klassesaka. 

 
Fylkeseldrerådet er opptatt av rekruttering til utdanning i helse- og omsorgssektoren og 
rekruttering til stillingar i denne sektoren, som til dømes personale til lokale sjukeheimar og 
lokale heimetenester. Rådet trur at dette er noko også kommunane i fylket er opptatt av.   
 
Som kjent, er det fylkeskommunen som har ansvaret for den teoretiske fagutdanninga i 
helsefaget, mens det er bedriftene som må tilby dei lærlingplassane som er naudsynte for at 
elevane skal få fullført utdanninga si og ta fagbrev.  
 
Men det er eit problem i fagutdanninga at det er mangel på lærlingplassar i mange fagområde, 
noko som er omtalt og tydelig vist i oversikta på side 9 i saksdokumentet.  I helsearbeidar er 
det 25 færre lærekontraktar i 2018 enn i 2017, og i 2018 er det 237 fleire elevar i Vg2 enn det 
er lærekontraktar.  Helsearbeidar er det fagområdet som har størst sprik mellom elevtal i Vg2 
og talet på lærekontraktar.  Fylkeseldrerådet er uroa over denne situasjonen.   
 
Fylkeseldrerådet veit at opplæringsavdelinga i samarbeid med fagopplæringa har lagt ned 
mykje arbeid for å skaffa lærlingplassar i yrkesfaga. Men som oversikta i saksdokumentet viser, 
trengst det fleire.   

 
Fylkeseldrerådet oppfordrar kvar enkelt medlem av Fylkesutvalet til sjølv, og saman med 
politikarkolleger, gjerne på tvers av partigrensene, å arbeida aktivt i sine heimkommunar for å 
motivera aktuelle bedrifter til å ta inn lærlingar, og då særleg kommunale bedrifter innanfor 
helse- og omsorgsfeltet 
Forslaget framlagt i saka sendast kommunane i Hordaland og til helseforetaka Helse Bergen, 
Helse Fonna og Haraldsplass diakonale sykehus. 
 

3. Forslaget framlagt i saka sendast kommunane i Hordaland og til helseforetaka Helse Bergen, 
Helse Fonna og Haraldsplass diakonale sykehus.» 
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PS 72/18 Forslag til uttale i høyring om "Etablering av Nasjonalt eldre-, pasient- 
og brukerutval" 

Forslag til vedtak 
 
Fylkeseldrerådet vil gje høyringsuttale til saka: Etablering av nasjonalt Eldre-, pasient- og 
brukarombod mm. 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 

Gunda Falao Sparre (LOP) sette fram slikt forslag: 
 
  «Forslag til endringar i høyringa: 
 
  Side 2, linje 4: 
  Før: 

heile landet er viktig, slik at det ikkje blir avgjerande kor du bur for resultatet av ein 
klage. Rådet er difor positiv til at Nasjonalt Eldre-parsient- og brukarombod skal ha ein 
samordnande og rettleiande oppgåve overfor dei lokale omboda. 
 
Nytt: 
heile landet er viktig, slik at ikkje staden du bur i landet, blir avgjerande for dei råda og 
den veiledninga du får av ombodet. Rådet er difor positiv til at Nasjonalt Eldre-pasient- 
og brukarombod skal ha ein samordnande og rettleiande oppgåve overfor dei lokale 
omboda. 
 
Side 3 Avsnitt 3, linje 4: 
Før: 
Nokre private tilbydarar har avtale med kommunen eller er godkjende av HELFO og 
kjem med det inn under omboda sitt arbeidsfelt. 
 
Nytt: 
Nokre private tilbydarar har avtal med det offentlege og kjem med det inn under 
omboda sitt arbeidsfelt. 
 
Side3, Avsnitt 3, linje 6: 
Før: 
godkjende av HELFO og kjem med det inn under omboda sitt arbeidsfelt. 
Fylkeseldrerådet i Hordaland er samd i synspunktet frå Ariansonutvalet om at 
arbeidsområdet til ombodet bør omfatta alle dei private tilbydarane, også dei som ikkje 
har kommunal avtale eller er godkjende av HELFO. 
 
Nytt: 
godkjende av HELFO og kjem med det inn under omboda sitt arbeidsfelt. 
Fylkeseldrerådet i Hordaland er samd i synspunktet frå Ariansonutvalet om at 
arbeidsområdet til ombodet bør omfatte alle dei private tilbydarane, også dei som ikkje 
har avtale med det offentlege. 
 
Side 3, Avsnitt 3, linje 9: 
Før: 
Når ikkje alle tilbydarar fell inn under Eldre-pasient- og brukarombodet sitt arbeidsfelt, 
så blir det vanskeleg for brukarane å orientera seg om kven dei kan klaga på og kven 
dei ikkje kan klaga på dersom noko uønskt skjer i samband med behandling eller 
mottak av helse- og omsorgstenester. 
 
Nytt: 
Når ikkje alle tilbydarar fell inn under Eldre-pasient- og brukarombodet sitt arbeidsfelt, 
så blir det vanskeleg for brukarane å orientere seg om kven dei kan og kven dei ikkje 
kan venda seg til ombodet om dersom noko uønskt skjer i samband med behandling 
eller mottak av helse- og omsorgstenester. 
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Oppsummering, avsnitt 3, linje 2: 
Før: 
Men fylkeseldrerådet i Hordaland meiner det er ein veikskap at ikkje alle helse- og 
omsorgstenester er omfatta av arbeidsfeltet til omboda ved at private tenester ikkje er 
med. 
Nytt: 
Men fylkeseldrerådet i Hordaland meiner det er ein veikskap at ikkje alle helse- og 
omsorgstenester er omfatta av arbeidsfeltet til omboda fordi ikkje alle private tenester 
er med. 

 
Røysting 
 
Sparre sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkeseldrerådet vil gje høyringsuttale til saka: Etablering av nasjonalt Eldre-, pasient- og 
brukarombod med følgjande endringar: 
 
Side 2, linje 4: 
Før: 
heile landet er viktig, slik at det ikkje blir avgjerande kor du bur for resultatet av ein klage. Rådet er 
difor positiv til at Nasjonalt Eldre-parsient- og brukarombod skal ha ein samordnande og rettleiande 
oppgåve overfor dei lokale omboda. 

 
Nytt: 
heile landet er viktig, slik at ikkje staden du bur i landet, blir avgjerande for dei råda og den veiledninga 
du får av ombodet. Rådet er difor positiv til at Nasjonalt Eldre-pasient- og brukarombod skal ha ein 
samordnande og rettleiande oppgåve overfor dei lokale omboda. 
 
Side 3 Avsnitt 3, linje 4: 
Før: 
Nokre private tilbydarar har avtale med kommunen eller er godkjende av HELFO og kjem med det inn 
under omboda sitt arbeidsfelt. 

 
Nytt: 
Nokre private tilbydarar har avtal med det offentlege og kjem med det inn under omboda sitt 
arbeidsfelt. 

 
Side3, Avsnitt 3, linje 6: 
Før: 
godkjende av HELFO og kjem med det inn under omboda sitt arbeidsfelt. Fylkeseldrerådet i Hordaland 
er samd i synspunktet frå Ariansonutvalet om at arbeidsområdet til ombodet bør omfatta alle dei 
private tilbydarane, også dei som ikkje har kommunal avtale eller er godkjende av HELFO. 

 
Nytt: 
godkjende av HELFO og kjem med det inn under omboda sitt arbeidsfelt. Fylkeseldrerådet i Hordaland 
er samd i synspunktet frå Ariansonutvalet om at arbeidsområdet til ombodet bør omfatte alle dei 
private tilbydarane, også dei som ikkje har avtale med det offentlege. 

 
Side 3, Avsnitt 3, linje 9: 
Før: 
Når ikkje alle tilbydarar fell inn under Eldre-pasient- og brukarombodet sitt arbeidsfelt, så blir det 
vanskeleg for brukarane å orientera seg om kven dei kan klaga på og kven dei ikkje kan klaga på 
dersom noko uønskt skjer i samband med behandling eller mottak av helse- og omsorgstenester. 
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Nytt: 
Når ikkje alle tilbydarar fell inn under Eldre-pasient- og brukarombodet sitt arbeidsfelt, så blir det 
vanskeleg for brukarane å orientere seg om kven dei kan og kven dei ikkje kan venda seg til ombodet 
om dersom noko uønskt skjer i samband med behandling eller mottak av helse- og omsorgstenester. 

 
Oppsummering, avsnitt 3, linje 2: 
Før: 
Men fylkeseldrerådet i Hordaland meiner det er ein veikskap at ikkje alle helse- og omsorgstenester er 
omfatta av arbeidsfeltet til omboda ved at private tenester ikkje er med. 
 
Nytt: 
Men fylkeseldrerådet i Hordaland meiner det er ein veikskap at ikkje alle helse- og omsorgstenester er 
omfatta av arbeidsfeltet til omboda fordi ikkje alle private tenester er med. 
 

PS 73/18 Svar frå Pensjonistforbundet om sak: Nominasjon til Brukerutvalet i 
Helse Fonna 

Forslag til vedtak 
 
Saka vert lagt fram utan tilråding. 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 

Gunda Falao Sparre (LOP) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkeseldrerådet sender nytt brev til Pensjonistforbundet i Hordaland om å 
oppnemne Synnøve Solbakken som medlem i Brukerutvalet i Helse Fonna. Synnøve 
Solbakken er medlem i Pensjonistforbundet.» 

 
Monrad Reigstad (PF) sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkeseldrerådet vil sende forespørsel til Helse Vest om korleis dei tolkar at det er 
Pensjonistforbundet som skal oppnemne representant til helseforetaka, om det er slik 
at dei som blir oppnemnd må vera medlem i Pensjonistforbundet. Tidlegare var det 
fylkeseldreråda som oppnemnde representantar på tvers av organisasjonar.» 

 
 Inger Sjong (FL H/Frp/V/MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Brukarmedverknad på systemnivå i helseforetak – retningsliner. Saka vert sendt 
Helse-Vest, samt vert tatt opp på Vestlandskonferansen.» 

Røysting 
 
Sparre sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Reigstad sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Sjong sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkeseldrerådet sender nytt brev til Pensjonistforbundet i Hordaland om å oppnemne Synnøve 

Solbakken som medlem i Brukerutvalet i Helse Fonna. Synnøve Solbakken er medlem i 
Pensjonistforbundet. 
 

2. Fylkeseldrerådet vil sende forespørsel til Helse Vest om korleis dei tolkar at det er 
Pensjonistforbundet som skal oppnemne representant til helseforetaka, om det er slik at dei som 
blir oppnemnd må vera medlem i Pensjonistforbundet. Tidlegare var det fylkeseldreråda som 
oppnemnde representantar på tvers av organisasjonar. 
 

3. Brukarmedverknad på systemnivå i helseforetak – retningsliner. Saka vert sendt Helse-Vest, 
samt vert tatt opp på Vestlandskonferansen. 
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PS 74/18 Vestlandskonferansen 2019: Vidare arbeid med program 

Forslag til vedtak 
 
Medlemmane av fylkeseldrerådet vedtek overordna tema og program for Vestlandskonferansen 2019. 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 
Fylkeseldrerådet vart samd i følgjande tema for Vestlandskonferansen: 
 
Nr Tema Innleiar Kontaktansvarleg 
1. Demens Prof. Knut Engedal Inger Sjong 
2. Kompetanseheving Demens ABC Os kommune Gunda F Sparre 
3. Nyoppnemnd eldreråd Trude Drevland Sekretariatet 
4. Musikkterapeut Fjell kommune/Fyllingsdalen 

sykehjem 
Sekretariatet 

5. Etikk i velferdsteknologi Yngvild Alsaker Sekretariatet 
6. «Leve hele livet» Helga Arianson Odd Himle 
7. Veien vidare for 

Vestlandskonferansen 
Open time  

 
 Helsing/velkommen v/Terje Søviknes på Tropesenteret + omvisning  
 Utflukt til Lysøen. Monrad Reigstad spør niese om namn på aktuelle for musikalsk innslag. 

 
Vedtak 
 
Medlemmane av fylkeseldrerådet vedtok overordna tema og program for Vestlandskonferansen 2019, 
slik som skissert over. 
 

PS 75/18 Revisjon av handlingsplanen 2015-2019 

Forslag til vedtak 
 
Rådsmedlemmane vert oppmoda til å evaluera kva for nokre oppgåver som har blitt gjort i året 2018 
og om det bør gjerast endringar med tanke på fylkessamanslåinga. 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 

Gunda Falao Sparre (LOP) sette fram slike forslag: 
 

1. «Side 5: 
 
Forslag til kommentar/tillegg under pkt D: 
 

«Målsettinga i pkt D vart oppnådd då retningslinene for TT-kort vart reviderte i 2018.» 
 

Kommentaren vert skriven med utheva skrift. 
 

2. Forslag om aktivitetsplan for 2019 
 

1. Handlingsplan 2016-2019 får eit tillegg/vedlegg som viser planlagde aktivitetar for 
året 2019 med tidsangiving for aktivitetane. 
 

2. Det framlagde forslaget til aktivitetsplan frå fungerande leiar vart drøfta i møtet. 
Fylkeseldrerådet vil bruka den framlagde planen som arbeidsdokument i møta 
framover.» 
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Røysting 
 
Sparre sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. «Side 5: 

 
Forslag til kommentar/tillegg under pkt D: 

 
«Målsettinga i pkt D vart oppnådd då retningslinene for TT-kort vart reviderte i 2018.» 

 
Kommentaren vert skriven med utheva skrift. 
 

2. Forslag om aktivitetsplan for 2019 
 

1. Handlingsplan 2016-2019 får eit tillegg/vedlegg som viser planlagde aktivitetar for året 
2019 med tidsangiving for aktivitetane. 

 
2. Det framlagde forslaget til aktivitetsplan frå fungerande leiar vart drøfta i møtet. 

Fylkeseldrerådet vil bruka den framlagde planen som arbeidsdokument i møta 
framover.» 

 

PS 76/18 Første utkast til Årsmelding 2018 

Forslag til vedtak 
 
Årsmelding 2018 for fylkeseldrerådet vert vedteke slik den ligg føre. 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 

Gunda Falao Sparre (LOP) sette fram slikt forslag: 
 

«Årsmelding 2018 for fylkeseldrerådet vert det arbeidd vidare med.» 
 
Røysting 
 
Sparre sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Årsmelding 2018 for fylkeseldrerådet vert det arbeidd vidare med. 
 

PS 77/18 Eldrerådskonferansen 2019: Valg av hotell 

Forslag til vedtak 
 
Fylkeseldrerådet reserverar Hotell Terminus for Eldrerådskonferansen 2019.   
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 04.12.2018  
 
Vedtak 
 
Fylkeseldrerådet reserverar Hotell Terminus for Eldrerådskonferansen 2019.  


